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Protokół ze wspólnego posiedzenia stałych Komisji Rady Miejskiej w Otmuchowie 

w dniu 20 kwietnia 2023 r. 
 

Nr 4/VIII/2023 Komisji Planowania Budżetu i Finansów oraz Działalności Gospodarczej; 

Nr 4/VIII/2023 Komisji Oświaty Kultury i Kultury Fizycznej oraz Zdrowia Ochrony Środowiska        

                           i Opieki Społecznej; 

Nr 4/VIII/2023 Komisji Rolnictwa i Problemów Wsi; 

Nr 4/VIII/2023 Komisji Bezpieczeństwa Mieszkańców i Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi; 
 

Wspólne posiedzenie Komisji Rady Miejskiej w Otmuchowie odbyło się w dniu 20 kwietnia 2023 r. 

o godzinie 9:00, zakończyło o 9:50. W posiedzeniu brało udział 15 radnych. Lista obecności członków 

Komisji stanowi załącznik do protokołu. Spoza Komisji w posiedzeniu uczestniczyli Burmistrz Miasta i 

Gminy Otmuchów Jan Woźniak, Skarbnik Sebastian Salecki, Sekretarz Artur Banasiak. 
 

Porządek posiedzenia: 

1. Zatwierdzenie materiału z monitoringu realizacji poszczególnych celów strategicznych Strategii 

Rozwoju Transportu Obszaru Funkcjonalnego Partnerstwo Nyskie 2020 na lata 2016-2026 

z perspektywą do 2030. 

2. Zatwierdzenie Raportu o stanie OSP za 2022 rok. (wycofany z porządku) 

3. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach:  

1) nadania honorowego obywatelstwa Gminy Otmuchów; 
2) zmiany uchwały Nr XLVII/454/2023 Rady Miejskiej w Otmuchowie z dnia 22 marca 2023 r. 

w sprawie opłaty targowej; 
3) zmiany uchwały Nr XVIII/182/2020 Rady Miejskiej w Otmuchowie z dnia 4 września 2020 r. 

w sprawie utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Otmuchów; 
4) zmiany budżetu Gminy Otmuchów na 2023 rok; 

5) zmiany uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej; 

6) zmiany Uchwały Nr XXXIV/349/2022 Rady Miejskiej w Otmuchowie z dnia 16 marca 2022 r. 

w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

oraz ustalenia stawek tej opłaty . 
 

Ad 1.  

Zatwierdzenie materiału z monitoringu realizacji poszczególnych celów strategicznych 

Strategii Rozwoju Transportu Obszaru Funkcjonalnego Partnerstwo Nyskie 2020 na lata 2016-2026 

z perspektywą do 2030. 
 

Komisje pozytywnie zaopiniowały niniejszy materiał.   

Głosowanie: 

-Komisja Planowania Budżetu i Finansów oraz Działalności Gospodarczej: 7 za, 0 przeciw, 

0 wstrzymało się; 

- Komisja Oświaty Kultury i Kultury Fizycznej oraz Zdrowia Ochrony Środowiska i Opieki Społecznej: 

6 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się. 

- Komisja Rolnictwa i Problemów Wsi: 6 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się. 

- Komisja Bezpieczeństwa Mieszkańców i Współpracy w Organizacjami Pozarządowymi: 6 za, 0 przeciw, 

0 wstrzymało się. 
 

Ad 2. 

Zatwierdzenie Raportu o stanie OSP za 2022 rok. 

Radny Napora poinformował, że zwrócił się o uzupełnienie Raportu, ale informacje, które uzyskali radni 

nie są w dalszym ciągu wystarczające. Brakuje informacji o ludziach, o sprzęcie, wiedząc, że OSP działa 

w oparciu o ustawy, w Raporcie powinno być również o przedsięwzięciach, ile było przychodów, 

ile wydatków, kto je pokrywał, czy gmina, czy starostwo. Jakiego sprzętu im brakuje, a może jakiego 

umundurowania. Materiały, które miały uzupełnić informację, którą otrzymali radni, są niewystarczające.  

Radny Łucki odpowiedział, że każda jednostka OSP ma ok. 200 pozycji sprzętu, a czasem więcej, od grabi 

do dużego sprzętu. Tego są całe segregatory Na zebraniu sprawozdawczym jednostek zatwierdzane 

są potrzeby do zakupu. Nie każdy członek OSP wyjeżdża do akcji, bo nie każdy jest przeszkolony, bo nie ma 
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badań itp. Są np. członkowie, którzy są w OSP, płacą składki, są w zespole organizacyjnym i zajmują się 

np. pisaniem kronik. Nie można odmówić nikomu bycia członkiem OSP.  

Radny Zięba dodał, że w OSP są członkowie zwyczajni, którzy opłacają składki, ale nie są upoważnieni 

do wyjazdów w czasie akcji, np. z racji wieku. Są też członkowie honorowi i wspierający.  

Radny Napora kontynuując powiedział, że w wydatkach majątkowych w tym roku jest pozycja samochody 

pożarnicze i chciałby wiedzieć jakie są ich potrzeby. Jeśli ma to być raport, to ma to być zestawienie 

najważniejszych istotnych spraw, bez szczegółów np. dotyczącego umundurowania. Nie wiemy, 

czy są drużyny dziecięce, ile ich jest, ile kobiet, ilu mężczyzn. 

Radny Łucki odpowiedział, że gdyby radny Napora był na zawodach , to by wiedział, ile jest grup 

młodzieżowych. 

Sekretarz dodał, że wystarczyło zadzwonić i zapytać, w celu uzyskania odpowiedzi.  

Radny Zięba powiedział, że warto by takie informacje zawrzeć w raporcie: ilu jest członków 

w dziewczęcych grupach w rozbiciu na jednostki, warto napisać, że OSP z Gminy Otmuchów  otrzymało 

najwięcej środków zewnętrznych. Raport taki jest byłby naszą wizytówką, tym bardziej, że ma być 

zamieszczony w BIP.  

Przewodniczący poprosił o uzupełnienie Raportu o brakujące informacje. 

Radny Napora dodał, że raport ten powinien być formą „sprzedaży” wszystkiego, co jest dobre.  
 

Burmistrz złożył wniosek ustny o wycofanie z porządku obrad Raportu o stanie OSP za 2022 rok 

i dodał, że będzie on uzupełniony i zamieszczony w porządku obrad posiedzenia komisji wspólnych 

w maju br.  
 

Przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek Burmistrza o wycofanie z porządku posiedzenia Komisji 

wspólnych Raportu o stanie OSP za 2022 rok. 
 

Głosowanie w sprawie wniosku Burmistrza: za 15, 0 przeciw, 0 wstrzymało się od głosu.  
 

Wniosek przyjęto jednogłośnie.  
 

Ad 3. 

1) Projekt uchwały w sprawie nadania honorowego obywatelstwa Gminy Otmuchów; 
 

Radny Zięba zapytał, jak się to będzie odbywać i gdzie. 

Burmistrz odpowiedział, że odbędzie się podczas tegorocznego 50-Lecia Lata Kwiatów w uroczystej 

oprawie.  
 

Komisje pozytywnie zaopiniowały niniejszy projekt.  Uwag nie zgłoszono.  

Głosowanie: 

-Komisja Planowania Budżetu i Finansów oraz Działalności Gospodarczej: 7 za, 0 przeciw, 

0 wstrzymało się; 

- Komisja Oświaty Kultury i Kultury Fizycznej oraz Zdrowia Ochrony Środowiska i Opieki Społecznej: 

6 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się. 

- Komisja Rolnictwa i Problemów Wsi: 6 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się. 

- Komisja Bezpieczeństwa Mieszkańców i Współpracy w Organizacjami Pozarządowymi: 6 za, 0 przeciw, 

0 wstrzymało się. 
 

2) Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XLVII/454/2023 Rady Miejskiej 

w Otmuchowie z dnia 22 marca 2023 r. w sprawie opłaty targowej; 
 

Komisje pozytywnie zaopiniowały niniejszy projekt.  Uwag nie zgłoszono.  

Głosowanie: 

-Komisja Planowania Budżetu i Finansów oraz Działalności Gospodarczej: 7 za, 0 przeciw, 

0 wstrzymało się; 

- Komisja Oświaty Kultury i Kultury Fizycznej oraz Zdrowia Ochrony Środowiska i Opieki Społecznej: 

6 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się. 

- Komisja Rolnictwa i Problemów Wsi: 6 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się. 

- Komisja Bezpieczeństwa Mieszkańców i Współpracy w Organizacjami Pozarządowymi: 6 za, 0 przeciw, 

0 wstrzymało się. 
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3) Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XVIII/182/2020 Rady Miejskiej w Otmuchowie 

z dnia 4 września 2020 r. w sprawie utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy 

Otmuchów; 
 

Radna Ludwa zapytała o zapis w zmienianym paragrafie 14, ustęp 5:  „nie rzadziej niż raz na rok” - czy jest 

ktoś, kto to kontroluje w Wójcicach. Dodała, że trzeba skontrolować czy przydomowe oczyszczalnie 

ścieków są wywożone, czy może spuszczane do rowów, bo ścieków płynie więcej niż zazwyczaj. 

Burmistrz odpowiedział, że  nie rzadziej, niż raz na rok jest obowiązek i przedstawienie rachunku lub faktury 

za wywóz. Pracownicy chodzili i sprawdzali. W Wojcicach jest kanalizacja tzw. spławna. Jeśli ktoś płaci 

a nie odprowadza to sprawdzimy. Nie dofinansowywano nigdzie tam, gdzie jest kanalizacja spławna.  

Radna Ludwa dodała, że są osoby, które mają szambo, a rurki do rowu idą.  

Sekretarz odpowiedział, że nikt wcześniej nie zgłaszał takich sytuacji.  

Burmistrz dodał, że otrzymuje informacje o tym, że w rowie są np. śmieci, podczas, gdy każdy ma 

obowiązek utrzymania czystości. Pełnomocnicy mają prawo interweniować i zgłaszać nieprawidłowości. 

Jeśli teren nie będzie uporządkowany np. przy punkcie, gdzie sprzedawany jest alkohol, to wydam decyzje 

o wstrzymaniu koncesji, bo każdy, kto ma taką koncesję, ma obowiązek utrzymać czystość w koło sklepu.  

Radna Stapor zwróciła uwagę, że w Ligocie Wielkiej wszystkie nieczystości spływają rowami. 

Burmistrz poinformował, że w Ligocie Wielkiej 100% mieszkańców ma przydomowe oczyszczalnie 

ścieków.  
 

Komisje pozytywnie zaopiniowały niniejszy projekt. Uwag nie zgłoszono. 

Głosowanie: 

-Komisja Planowania Budżetu i Finansów oraz Działalności Gospodarczej: 7 za, 0 przeciw, 

0 wstrzymało się; 

- Komisja Oświaty Kultury i Kultury Fizycznej oraz Zdrowia Ochrony Środowiska i Opieki Społecznej: 

6 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się. 

- Komisja Rolnictwa i Problemów Wsi: 6 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się. 

- Komisja Bezpieczeństwa Mieszkańców i Współpracy w Organizacjami Pozarządowymi: 6 za, 0 przeciw, 

0 wstrzymało się. 
 

4) Projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Otmuchów na 2023 rok; (Autopoprawka) 
 

Skarbnik zakomunikował, że Autopoprawka wynika z faktu, że należało zwiększyć środki o 10 tys. zł 

i dokonać poprawki środków unijnych, które wcześniej nie zostały ujęte w dwóch zadaniach: budynek 

w Maciejowicach i most kolejowy.  

Burmistrz dodał, że 80% osób, które zgłosiły akces na mieszkanie to mieszkanie przyjęło, inni z rożnych 

przyczyn nie. Trwa wykwaterowywanie ludzi z ich dotychczasowych miejsc.  
 

Komisje pozytywnie zaopiniowały niniejszy projekt. Uwag nie zgłoszono. 

Głosowanie: 

-Komisja Planowania Budżetu i Finansów oraz Działalności Gospodarczej: 7 za, 0 przeciw, 

0 wstrzymało się; 

- Komisja Oświaty Kultury i Kultury Fizycznej oraz Zdrowia Ochrony Środowiska i Opieki Społecznej: 

6 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się. 

- Komisja Rolnictwa i Problemów Wsi: 6 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się. 

- Komisja Bezpieczeństwa Mieszkańców i Współpracy w Organizacjami Pozarządowymi: 6 za, 0 przeciw, 

0 wstrzymało się. 
 

5) Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej; 

(Autopoprawka) 
 

Komisje pozytywnie zaopiniowały niniejszy projekt. Uwag nie zgłoszono.  

Głosowanie: 

-Komisja Planowania Budżetu i Finansów oraz Działalności Gospodarczej: 7 za, 0 przeciw, 

0 wstrzymało się; 

- Komisja Oświaty Kultury i Kultury Fizycznej oraz Zdrowia Ochrony Środowiska i Opieki Społecznej: 

6 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się. 

- Komisja Rolnictwa i Problemów Wsi: 6 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się. 
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- Komisja Bezpieczeństwa Mieszkańców i Współpracy w Organizacjami Pozarządowymi: 6 za, 0 przeciw, 

0 wstrzymało się. 
 

6) Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXIV/349/2022 Rady Miejskiej 

w Otmuchowie z dnia 16 marca 2022 r. w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty 

za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawek tej opłaty . 
 

Burmistrz poinformował, o zmianie stawki opłaty, ponieważ ryczałtowa stawka za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi na nieruchomości, na której znajduje się domek letniskowy lub innej nieruchomości 

wykorzystywanej na cele rekreacyjno-wypoczynkowe, nie może być wyższa niż 10% przeciętnego 

miesięcznego dochodu na 1 osobę ogółem za rok, czyli 224,97 zł. 
 

Komisje pozytywnie zaopiniowały niniejszy projekt. Uwag nie zgłoszono.  

Głosowanie: 

-Komisja Planowania Budżetu i Finansów oraz Działalności Gospodarczej: 7 za, 0 przeciw, 

0 wstrzymało się; 

- Komisja Oświaty Kultury i Kultury Fizycznej oraz Zdrowia Ochrony Środowiska i Opieki Społecznej: 

6 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się. 

- Komisja Rolnictwa i Problemów Wsi: 6 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się. 

- Komisja Bezpieczeństwa Mieszkańców i Współpracy w Organizacjami Pozarządowymi: 6 za, 0 przeciw, 

0 wstrzymało się. 

 

Na tym zakończono protokół. 
Protokołowała J. Wiktorowska   
 

1. Przewodniczący Komisji Planowania Budżetu    ........................................ 

       i Finansów oraz Działalności Gospodarczej i Opieki Społecznej         Michał Warchał 

 

 

2. Przewodniczący Komisji Oświaty Kultury i Kultury Fizycznej ........................................ 

       oraz Zdrowia, Ochrony Środowiska i Opieki Zdrowotnej                         Anna Ludwa 

 

 

3. Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Problemów Wsi  ......................................... 

                                                                                                                          Zbigniew Górski 

 

 

4. Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa Mieszkańców   ......................................... 

i Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi          Sylwester Łucki 

 


